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Protokół Nr 28/2011 
z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 14 września 2011r. 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Zarządu – Pani Ewa Dembek /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1/.  
 

Na wniosek Przewodniczącej Zarząd jednogłośnie zmienił porządek posiedzenia.  
Rozszerzono porządek posiedzenia o następujące punkty: 

 

1. Zapoznanie się z informacją Pana Tomasza Waruszewskiego- wójta gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie dotyczącą realizacji projektu dotyczącego przebudowy drogi 
gminnej Jamielnik – Gryźliny.  

 

2. Przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto 
Lubawskie. 

 

Pierwszym punktem porządku było przyj ęcie protokołów z dnia 18.07.2011r., 19.07.2011r., 
26.07.2011r. oraz 17.08.2011r. 
 

Zarząd jednogłośnie przyjął protokoły. Za głosowali: E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński,  
M. Tuchalski. 
 

/Na posiedzeniu obecny był Pan Ryszard Kłosowski- Dyrektor ZDP/  
 

Dyrektor ZDP zaproponował, by kwotę łącznych wydatków programu „Budowa i modernizacja dróg 
powiatowych – Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333N Iława – Radomno – Nowe Miasto 
Lubawskie na odcinku od km 9+500 do km 14+127 do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 
aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Nowomiejskiego na lata 2007 – 2013” 
zapisać w wysokości 1.550.000,00 zł. Przy takim założeniu 70% wkład Powiatu Nowomiejskiego 
wyniósłby 1.085.000,00 zł. Dyrektor ZDP poinformował, iż pierwotna kwota wynosiła 1.800.000,00 
zł. Oszczędności wynikną z innego sposobu wykonania w/w drogi. W terenie zabudowanym Nowy 
Dwór – Chrośle prace byłyby wykonywane bez zmian. Profilowanie dwie warstwy mas. W terenie 
niezabudowanym nastąpi wyrównanie nierówności oraz zostanie położona warstwa (3 cm) dywaniku 
asfaltowego. Droga powinna być w dobrym stanie przez około 15 lat. Dyrektor ZDP dodał, że jeżeli 
Zarząd nie zaakceptuje tej propozycji, nastąpi konieczność skrócenia długość drogi. Z brakiem 
ciągłości wiąże się uzyskanie małej ilość punktów, która może spowodować niezaakceptowanie 
wniosku o dofinansowanie.  
Pan W. Jabłoński zasugerował, aby nie zaprzepaścić omawianej inwestycji. Wykonano już wiele 
elementów. Dodał również, że koncepcja obniżenia kwoty o 250 tys. zł. jest jak najbardziej właściwa. 
Dofinansowanie przez wójta gminy Nowe Miasto Lubawskie wyniesie 170 tys. zł. 
Starosta poinformowała o złej sytuacji finansowej Powiatu, spowodowanej budową szkoły  
w Kurzętniku. Dodała jednak, że nie należy ograniczać się tylko do tej inwestycji.  
Zarząd uznał, że sfinansowano już w dużej części tę drogę (1mln zł), więc należy dokończyć 
inwestycję.  
Skarbnik poinformowała Zarząd, że uzyskała informację dotyczącą kwoty za jaką można sprzedać 
szkołę przy ul. Grunwaldzkiej. Wyniesie ona 1mln zł. Powiat straci tym samym 1mln zł. 
„Schetynówki” oraz porozumienia partnerskie razem będą kosztowały Powiat około 3mln zł.  Trzeba 
te koszty umieścić w budżecie. Pojawi się deficyt. Skarbnik dodała również, że banki nie są 
zainteresowane  
w kredytowaniu powiatu. Poinformowała także o trudnej sytuacji finansowej w PŚDS. 
Pan M. Tuchalski zaproponował, aby szkołę w Kurzętniku otworzyć rok później, dzięki czemu można 
by inaczej ułożyć budżet Powiatu.  
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Zarząd ustalił termin kolejnego posiedzenia na dzień 22.09.2011 rok o godzinie 14:00 oraz podjął 
decyzję, aby wniosek na budowę drogi Iława- Radomno- Nowe Miasto Lubawskie został złożony tak 
jak przedstawił to Dyrektor ZDP. 
Pierwszym punktem rozszerzenia porządku było zapoznanie się z informacją Pana Tomasza 
Waruszewskiego- wójta gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie dotyczącą realizacji 
projektu dotyczącego przebudowy drogi gminnej Jamielnik – Gryźliny. 
 

Skarbnik wyjaśniła, iż taką informację można przyjąć, ponieważ nie wprowadza ona żadnych zmian  
w budżecie 2011.  
Zarząd zapoznał się z w/w informacją Pana Tomasza Waruszewskiego- wójta gminy Nowe Miasto 
Lubawskie.  
 

Drugim punktem rozszerzenia porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 
umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie. 
 

Starosta przeczytała projekt uchwały Rady Powiatu.  
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowali:  
E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski.  
 

/Pan R. Kłosowski opuścił posiedzenie Zarządu/  
 

Drugim punktem porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 
stanowiska dotyczącego szacowania szkód w gospodarstwach rolnych. 
 

/Na posiedzenie weszła Pani Anna Andrzejczak- kierownik Biura Rady Powiatu/  
 

Pani A. Andrzejczak omówiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że inicjatywę uchwałodawczą podjęła 
Komisja Rolnictwa. Pan Grudziński oraz Pan Ziejewski zgłosili, że obecny sposób szacowania szkód 
jest niekorzystny dla rolników.   
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowali:  
E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski. 
 

/Pani A. Andrzejczak opuściła posiedzenie/  
 

Trzecim punktem porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 
powołania Rady Społecznej przy SP ZOZ w Nowym Mieście Lubawskim. 
 

/Na posiedzenie weszła Pani Ewa Kalisz- Górzkowska- zastępca naczelnika wydziału Oświaty, 
Kultury i Promocji/ 
 

Pani E. Kalisz- Górzkowska szczegółowo omówiła projekt uchwały Rady Powiatu.  
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowali:  
E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski.  
 

Czwartym punktem porządku było zapoznanie się informacja na temat średnich wynagrodzeń 
nauczycieli. 
 

Pani Ewa Kalisz - Górzkowska przedstawiła dokładną informację na temat średnich wynagrodzeń 
nauczycieli. Biorąc pod uwagę stopień zaszeregowania nauczycieli różnica dotycząca średnich 
wynagrodzeń nauczycieli stażystów na koniec roku wynosi 7.788,54, kontraktowych 7.233,30, 
mianowanych -8.125,71, dyplomowanych 5.793,42. Wysokość zabezpieczonych środków na projekt, 
które nie zostały wykorzystane wynosi: 8.467 zł w ZS im. C. K. Norwida w Nowym Mieście 
Lubawskim, 5.700 zł w ZSR w Czachówkach, 6.463 zł w ZSZ w Nowym Mieście Lubawskim. Pani 
E. Kalisz - Górzkowska poinformowała, że środki te mogą zostać wykorzystane przede wszystkim dla 
maturzystów, jako nadobowiązkowe zajęcia pozalekcyjne. 
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Pani K. Trzaskalska zadała pytanie dotyczące średnich wynagrodzeń nauczycieli. Czy są one liczone 
przez organ prowadzący, czy w szkołach.   
Pani E. Kalisz - Górzkowska wyjaśniła, że są to średnie sumowane przez Starostwo. Dodała,  
iż Ministerstwo Edukacji Narodowej poinformowało, że nie należy sumować godzin pracy 
nauczycielom zatrudnionym w dwóch jednostkach.  
Pani K. Trzaskalska odniosła się do przydzielania dodatkowych godzin w ramach pozostałych 
środków, nauczycielom, którzy znajdują się poniżej średniej, czyli, np.: katecheci, nauczyciele 
wychowania fizycznego. Uważa, że jest to zły pomysł, ponieważ dodatkowe godziny bardziej 
przydałyby się maturzystom z przedmiotów maturalnych, tj. matematyka, język polski, czy język 
angielski. Pani K. Trzaskalska uważa, że nie należy łączyć tematu średnich godzin nauczycieli  
z zajęciami dodatkowymi dla maturzystów. Zapytała także w jakim stopniu została wykorzystana 
subwencja, ponieważ ZS im. C. K. Norwida nie dostał dopłaty z rezerwy subwencji z powodu 
niewykorzystania subwencji podstawowej w 100%.  
Skarbnik odpowiedziała, że informacja na ten temat jest zapisana w budżecie Powiatu oraz dodała,  
że podział subwencji należy do wyłącznej właściwości Rady Powiatu. Powiat Nowomiejski jest  
w takiej sytuacji, iż ma odpowiednią ilość środków na utrzymanie szkół. Subwencja pokrywa braki 
(nie jest przeznaczona na konkretny cel). W gminach jest zupełnie odwrotnie. Gmina musi jeszcze 
dokładać do środków z subwencji.  
Pan M. Tuchalski dodał, że Powiat nie może korzystać z rezerwy subwencji, ponieważ nie 
wykorzystał jej w 100% na cele oświatowe.  
Skarbnik odpowiedziała, że część pieniędzy wykorzystuje się na budowę szkoły w Kurzętniku. Jednak 
nie zostanie to uznane, ponieważ inwestycje są zadaniem Powiatu (budynek jest majątkiem Powiatu).  
Pani K. Trzaskalska zaproponowała, aby pieniądze z subwencji przeznaczyć na fakultety dla 
maturzystów, wtedy będzie ona wykorzystana w większym stopniu na cele edukacyjne (będzie 
większy procent wykorzystania subwencji). 
Skarbnik poinformowała, że potrzeba 600 tys. zł aby wykorzystać subwencję. W tej sytuacji należy 
taką kwotę komuś zabrać.  
Pani K. Trzaskalska zaproponowała, aby Starosta i Skarbnik udały się zapytać o poradę w sprawie 
subwencji do Ministerstwa Edukacji Narodowej. Starosta zgodziła się z tą propozycją. 
 

Zarząd zapoznał się z informacją na temat średnich wynagrodzeń nauczycieli.  
 

/Pani E. Kalisz - Górzkowska opuściła posiedzenie/ 
 

Piątym punktem porządku było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Polskiego Związku Wędkarskiego, któremu zlecono realizację zadania z zakresu 
pomocy społecznej. 
 

/Na posiedzenie weszła Pani Barbara Bagińska- specjalista w biurze audytu i kontroli/  
 

Pani B. Bagińska szczegółowo omówiła projekt uchwały. Protokół z kontroli finansowej w Polskim 
Związku Wędkarskim stanowi załącznik nr 2. 
 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Zarządu Powiatu. Za głosowali: E. Dembek, K. Trzaskalska,  
W. Jabłoński, M. Tuchalski.  
 

/Pani B. Bagińska opuściła posiedzenie/  
 

Szóstym  punktem porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego  
na lata 2011-2037. 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu przedstawiła Skarbnik. Skarbnik omówiła wszystkie zmiany jakie 
miały miejsce w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dodała, że łączne nakłady budowy szkoły  
w Kurzętniku zwiększą się do kwoty 9.080.269 zł.  
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowali:  
E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski. 
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Siódmym punktem porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian  
w budżecie powiatu na rok 2011. 
 

Skarbnik omówiła szczegółowo projekt uchwały Rady Powiatu. Dodała, że zmiany w budżecie 
spowodowane są poszukiwaniem środków potrzebnych do realizacji budowy szkoły w Kurzętniku. 
Skarbnik omówiła także trudną sytuację finansową PŚDPS.  
Padła propozycja, aby zwiększyć stawkę czynszu, która obecnie wynosi 12 zł, do 15 zł. 
Pan M. Tuchalski zapytał jakie dochody uzyskuje z czynszów Starostwo. Skarbnik odpowiedziała,  
że Powiat uzyskuje 285.470,00 zł, czyli Powiat zyska około 100 tys. zł więcej.  
Skarbnik poinformowała również o kwocie jaka przypada miesięcznie na jedno dziecko z domu 
dziecka, tj. 3.200,00 zł. Łącznie Powiat płaci na utrzymanie dzieci 860 tys. zł.  
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za głosowali:  
E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski. 
 

Ósmym punktem porządku było rozpatrzenie wniosku PŚDS w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej. 
 

Zarząd jednogłośnie wyraził zgodę na udzielenie pomocy finansowej PŚDS w wysokości 2.500,00 zł. 
Za głosowali: E. Dembek, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski.  
 

Dziewiątym punktem porządku były wolne wnioski.  
 

Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych wolnych wniosków. 
 
 
 
Protokół sporządziła:       Przewodnicząca 
 
Monika Mioskowska       Ewa Dembek                                                                                                                   
 


